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Egyszerűsített jegyzőkönyv 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testületének Közművelődési, Ifjúsági és Sport 

Bizottsága 2013. április 16-án (kedden) 13:00 órai kezdettel megtartott üléséről 

 

Jelen voltak: 

Varga László – bizottság elnöke 

Barabás József – bizottsági tag 

Hadnagy-Breier Ágnes – bizottsági tag 

Tálas-Tamássy Richárd – bizottsági tag 

Dr. Kovács András – jegyző 

Mester László – sajtó és kommunikációs munkatárs 

Szádváriné Kiss Mária – Biatorbágyi Faluház igazgatója 

Tóth Attila – Családsegítő Központ és Gyermekjóléti Szolgálat vezetője 

Czuczor Orsolya – Pénzügyi Osztály vezetője 

Dobosy Gáborné – Beruházási és Vagyongazdálkodási Osztály vezetője 

Kovács Márta- Beruházási és Vagyongazdálkodási Osztály munkatársa 

Mészáros Péter – plébános, Biai Katolikus Egyházközség (1. napirendi pontnál) 

Varga Kálmán – AMOENITAS Egyesület vezetője (14. napirendi pontnál) 

Ihászné Pálfi Katalin – köznevelési referens, jegyzőkönyvvezető 

 

Varga László köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a bizottság 5 fővel 

határozatképes. Bemutatta Hadnagy-Breier Ágnest, aki Bodnár Lajost váltja ebben a tisztségben. 

Köszöntötte Mészáros Pétert, a Biai Katolikus Egyházközség plébánosát. A polgármesteri hivatal 

és a képviselő-testület SZMSZ-ét a mai ülésen nem tárgyalja a bizottság. A grundfoci pálya 

elhelyezésével kapcsolatos napirend16 óra után kerülhet sorra az AMOENITAS Egyesület 
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vezetőjének részvétele miatt. Az első napirend után Tóth Attila tájékoztatóját javasolta 

meghallgatni a kertművelés programról. 

A bizottság a napirendet a javasolt módosításokkal 5 igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen 

a szavazásnál) elfogadta. 

Napirend 

1) A 2013. évi búcsúkkal összefüggő kérdésekről 

2) Tájékoztató a kertművelés programról 

3) Játszóterek felújításáról 

4) A közösségi ház tetőterének beépítési lehetőségeiről 

5) Beszámoló Biatorbágy Város Önkormányzata 2012. évi költségvetésének végrehajtásáról 

6) Tájékoztató a 2012. évi belső ellenőrzési terv végrehajtásáról 

7) Biatorbágy Város Önkormányzatának 2013. évi költségvetéséről szóló 3/2013. (III.01.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

8) Biatorbágy Város Önkormányzatának 2014. évi költségvetési koncepciójáról 

9) Az önkormányzat társulási megállapodásainak felülvizsgálatáról 

10) Az önkormányzat saját halottjának nyilvánításával összefüggő kérdésekről 

11) A kitüntetések, cím alapításáról és adományozásának rendjéről szóló 3/2001.(IV.10.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

12) A 2013. márciusi önkormányzati rendezvények értékelése 

13) A 2013. évi májusi-júniusi önkormányzati rendezvények előkészítése 

14) Tájékoztató a grundfoci pálya elhelyezéséről 

15) A Viadukt SE és a Biatorbágyi Fúvós Zenekar és a Füzes Népi Tánc Együttesért Alapítvány 

közös kérelméről 

 

1. A 2013. évi búcsúkkal összefüggő kérdésekről 

Varga László: Két vállalkozó kérelme adta az aktualitást a búcsúk kérdésének 

tárgyalásához.  

Mészáros Péter: A búcsú templomi védőszentek ünnepéhez kötődő kiváltság. A nagy 

tömeg részvétele indokolja a vásározók megjelenését, amit, ha a liturgikus eseményeket 

nem zavarja, nem tart problémának. Kéri, hogy a templom és a plébánia környéke a 

szentmise ideje alatt ne legyen érintve. 

Varga László: Deák László világi elnök úgy fogalmazott, hogy ha nem muszáj, inkább ne 

legyenek a közelben olyan vásározók, akik az eseménytől teljesen független tartalommal 

és minőséggel rendelkező portékákat hoznak. 
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Fekete Péter: A templomi rendezvény és a vállalkozói tevékenység elválik egymástól. 

Lehetne-e közelíteni a szórakoztató és szakrális rendezvényeket? Nem tudnának-e az 

egyházközségek szerepet vállalni a szórakoztató rész megszervezésében? 

Mészáros Péter: Az egyházi rendezvények nem zártak. Magát a vallásos részt tudjuk 

propagálni. 

Varga László: Az egyházi részhez nem kívánunk hozzáfűzni semmit. A területfoglalási 

engedélyt a jegyző adja ki. Megszabhatja a templomi rendezvénytől való megfelelő 

távolságot. 

Hadnagy-Breier Ágnes: Torbágyon német nemzetiségi kulturális program kíséri a 

templombúcsút.  

Tóth Attila: A vásári részt az önkormányzat szabályozhatja. Valószínű, hogy több év alatt 

lehet felépíteni az eseményhez illő kísérő rendezvényt.  

Mester László Csatlakozik ahhoz a gondolathoz, hogy most kell elkezdeni az arculat 

kialakítását. Az elvet el kellene dönteni.  

Hadnagy-Breier Ágnes: Rövid történeti leírást lehet közölni a Körkép c. lapban arról, hogy 

mi a búcsú, miről is szól valójában.  

Fekete Péter: Ha az egyházközségek nem tudják koordinálni a kísérő rendezvényt, más 

gazdát kell keresni neki, ez lehet a város, lehet a Faluház.  

Szádváriné Kiss Mária: A Faluház szívesen közzéteszi a programfüzetében az 

egyházközségek programjait, ha időben megkapják. Program nélküli, gazda nélküli csak 

szórakoztatás ne legyen. A vásárosoknak tudniuk kell, milyen a látogatottsága ennek a 

rendezvénynek, mert ha nincs vásárlási kedv, nem jönnek. 

Varga László: Ha az egyházak csak a maguk rendezvényét vállalják, a „kerítésen kívüli” 

programot vonjuk a magunk hatáskörébe. Egyeztessük az egyházi szervezetekkel a 

kapcsolódási pontokat, és hozzuk ide a saját, jól bevált vásározóinkat, mutatványosainkat. 

Ezt javasoljuk a TMKB-nak. Az egyeztetésért felelős: Varga László, határidő a következő 

TMKB ülés. 

A bizottság a javaslatot 5 igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

támogatta. 

Mészáros Péter plébános úr távozott a bizottsági ülésről. 

 

2. Tájékoztató a Kertművelés Programról 

Tóth Attila: 24 lehetséges kertből végül háromban indult el a munka, 8 családdal, gyerekek 

is vannak köztük. Egy fő kecsketenyésztő kukoricát és lucernát termel, tehát nem 

klasszikus konyhakertet. Ez indulásnak, tapasztalatszerzésnek jó. Az önkormányzat 

segítségével nagyon jó szerződéseket sikerült készíteni. Öntözés, eszközhasználat, 

kulcsátadás, stb. A felek meg vannak elégedve egymással. Az önözéssel lehetnek 

problémák, de mediációval tudunk közvetíteni a felek között. A másik program a 

Magyarország Legszebb Konyhakertje Program, amit Karcag Város alpolgármestere 

hirdetett meg. Támogatást várnék a Faluháztól, Mester Lászlótól a felhívás 

megjelentetésében, a város honlapjára kerülésben. A Családsegítő gyűjti a 
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jelentkezéseket. Egy háromtagú zsűrit kell létrehozni a településen, amelyben egy 

telektulajdonosnak, egy agrárszakembernek is helyet kell kapnia. A Szép Porta program 

szakembere ebben is részt vehetne. Nevezési kategóriák: balkon, 10-50 nm-en termelt mini 

kategória, normál kert kategória, zártkert és gyümölcsös kategória. Járjuk a várost és 

személyesen terjesztjük a jelentkezési lapokat. Cél, hogy a lakosság minél nagyobb 

arányban termeljen saját részre fogyasztható zöldséget, gyümölcsöt. Május 15. a 

jelentkezési határidő. A társszervek vegyenek részt a tájékoztatásban. Eredményhirdetés: 

szeptember 7. Minden kategóriában három helyezettet lehet hirdetni. A második fordulóban 

a győztes felterjeszthető az országos versenyre 15-20 fénykép, kisfilm beküldésével. Az 

országos eredményhirdetés szeptember 10-e után várható. 

Varga László: Nagyon jó, hogy elindult a program. Jövőre még több résztvevő lehet. 

Mindkét program értelmes, hasznos. Javaslom, hogy az Egészségnapon legyen a 

díjkiosztás, mert erősíti egymást a két program. Az országos versenyre el lehet küldeni az 

első helyezetteket, mert a zsűri meghozhatja előbb a döntését, de publikussá az 

Egészségnapon válna. 

Tóth Attila: Hadnagy-Breier Ágnes kérdésére ismertette a program szociális hozadékát: 

Akiknek a kertjét művelik, rászoruló, idős emberek. Nekik jó, hogy ismét rendben lesz a 

kertjük, és részesülnek a megtermelt terményekből. Akik művelik a kerteket, értelmes 

elfoglaltságot találnak maguknak, mások viszont, akiknek nincs kertjük, megtapasztalják a 

kerti munka élményét.  

A bizottság elnöke megköszönte a tájékoztatót, majd a bizottság 5 igen szavazattal (öt fő 

bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) javasolta, hogy a Kertművelés Program 

eredményhirdetése a szeptemberi Egészségnap keretében legyen. 

 

3. Játszóterek felújításáról 

Varga László: A Nagycsaládosok Egyesülete is csatlakozni kíván az önkéntes munkához. 

Őket a Városgondnokság koordinálja. A maradék 680 e Ft-ról kellene dönteni. 

Kovács Márta: Az előterjesztésben foglaltak kiegészítéseképpen tájékoztatta a bizottságot, 

hogy árajánlatot kért a patakparti játszótérre egy bébi ülőkés hintára, mert azon a 

játszótéren a kicsiknek ez hiányzik. A Fő téri játszótér fejlesztése különösen indokolt, mert 

nagy a népszerűsége, de nem eléggé felszerelt. 

Varga László: Nem baj, ha ez az összeg tartalékban marad a később felmerülő ötletek 

megvalósítására. A nyári szünet előtt térjünk vissza rá, addig a szakemberek gyűjtsék az 

adatokat, ötleteket, amelyeket ősszel még meg lehet valósítani. 

A bizottság a játszóterek 2013. évi felújításának tervét a maradék 680 000 Ft 

felhasználásának őszre halasztásával kiegészítve 5 igen szavazattal (öt fő bizottsági tag 

volt jelen a szavazásnál) támogatta és a képviselő-testületnek elfogadásra javasolta. 

 

4. A közösségi ház tetőterének beépítési lehetőségeiről 

Varga László: 2012-ben a PMAMI tanteremigénye miatt került látókörbe a kérdés. Később 

a Faluház igazgatója a fiatalok számára közösségi tér céljaira találta kedvezőnek. 2013 
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januárjában az új köznevelési törvény miatt került ismét elénk, ugyanis az iskolákban több 

tanítási időn kívüli foglalkozást kell szervezni, ezért a művészeti óráknak nem jut terem. 

Fekete Péter: Túlzó a jelenlegi árajánlat. Tavaly 3-5 M Ft között mozgott, amit reálisnak 

tartottunk. Egy-két részletből úgy tűnik, hogy az anyagszükséglet felül van becsülve. A 

köztes falakat nem gipszkartonból, hanem téglából célszerű megépíteni. Saját munka 

igénybevételével is csökkenthetnénk az árat.  

Dobosy Gáborné: Többletigények és a hangszigetelés miatt drágább az idei ajánlat. Az új 

ajánlatot vizesblokk és kerítésmegbontás nélkül kértük be az Oktatási Bizottságon 

elhangzottak figyelembe vételével. 

Barabás József: Régi a ház fafödémje. Nem tartja reálisnak, hogy elbírja a tégla 

válaszfalat. 

Dobosy Gáborné: Statikus véleményt kell beszerezni. 

Szakadáti László megérkezett az ülésre. 

Varga László: Javasolta, hogy a KISB is támogassa az Oktatási Bizottságon elhangzott 

kiegészítő javaslatokat: „A normál közlekedés az épületen belül működne. A földszinti 

vizesblokkot használhatnák a művészeti iskola diákjai, tanárai. Téglafal jobb 

hangszigetelést biztosítana. Próbáljuk átterveztetni, hogy elegendő legyen az idei keret. 

Javasolta, hogy ne legyen hátsó, utcai kapu és vizesblokk, a két terem pedig úgy legyen 

kialakítva, hogy a jelenlegi tartófalakra téglafalak kerüljenek. A hivatal kérjen új árajánlatot.”  

  

A bizottság 4 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett (öt fő bizottsági tag volt jelen az 

szavazásnál) Oktatási Bizottság javaslatát támogatta. 

 

5. Beszámoló Biatorbágy Város Önkormányzata 2012. évi költségvetésének 

végrehajtásáról 

Varga László: Miután nem volt hozzászólás a napirendhez, rendeletet tette fel szavazásra. 

A bizottság a rendeletet 5 igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) 

támogatta és a képviselő-testületnek elfogadásra javasolta. 

 

6. Tájékoztató a 2012. évi belső ellenőrzési terv végrehajtásáról 

Varga László: A bizottság szakterületét a faluház belépőjegyeivel kapcsolatos rész érinti. 

Czuczor Orsolya: A jövő évben olyan változások lesznek a számviteli törvényben, 

amelyek miatt a cég, akit felkértünk még nem tud megfelelő programot írni. Körülbelül őszre 

lesznek meg ehhez a feltételek. Most manuális a gyártás és kézi a bevitel. A jegy szigorú 

számadású dokumentum. Cél, hogy online adatáramlás legyen és az ECOSTAT 

programhoz csatlakozzon. 

Dr. Kovács András: Ez egy integrált rendszer, az összes pénzügyi művelet ebben a zárt 

rendszerben történne. Ehhez kell kifejleszteni a jegynyomtató modult. 
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Varga László: A jegyeladást teljes egészében szabályossá kell tenni még akkor is, ha 

pillanatnyilag nincs meg a két intézmény között az online kapcsolat. Léteznek olyan 

rendszerek, amelyek minden igényt kielégítenek. Körül kell nézni a piacon, melyik az a 

néhány változat, amit országszerte használnak színházak, művelődési házak. 

Czuczor Orsolya: Árajánlatot kértünk. Már a nyomtatónál elakadt a dolog, mert a jegyeket 

meghatározott minőségű papírra kell nyomtatni. Meg kell vizsgálni, hogy ha nem az 

integrált rendszert építjük ki, egy olcsóbb szoftver megéri-e a hibalehetőséget. Őszig 

viszont össze lehetne írni a Faluház speciális igényeit. (pl. a kedvezmények kérdése.) Ezt 

várja tőlünk a cég. Varga László felvetésére elmondta, hogy lehet az intézményi gyakorlatot 

is a meglévő szoftverek nyújtotta lehetőségekhez igazítani. Ha az egyedi program mellett 

döntünk, meg kellene írni a vele szemben támasztott követelményeket. A Faluháztól várjuk 

az igényeket. A jövő héten kellene megkapnom.  

Szádváriné Kiss Mária: Eddig az volt az információ, hogy mindenképpen csatlakozni kell 

az önkormányzat rendszeréhez. A különböző programok más-más kategóriát igényelnek. 

Körülnézünk, talán Érd és Százhalombatta lehet viszonyítási alap. A jegygarnitúrákat 

rendezvényenként is meg lehet vásárolni, de ez nagyon bonyolult lenne a helyi 

sajátosságok miatt. 

Varga László: Most az a helyzet, hogy aki megírhatná ezt a programot, szeptemberig nem 

tudja vállalni, másrészt lehet, hogy egy „dobozos termék” nagyságrendekkel olcsóbb egy 

egyedi fejlesztésű, a helyi igényekre írt programnál.  

Fekete Péter: Ha kapunk árajánlatot, szívesen megnézi és összehasonlítja más 

rendszerekkel. Lehet, hogy egy polcról levehető szoftverhez csak az exportálásra kellene 

programot íratni, ami azt eredményezné, hogy a Faluház és a hivatal programjai között 

megtörténne a biztonságos adatátvitel. Ha nem túl drága az árajánlat, akkor nem érdemes 

toldozni-foltozni. 

Mester László: Olyan megoldást kell alkalmaznunk, ami egy esetleges belső ellenőrzés 

alkalmával nem ad okot kritikára. 

Varga László: Javasolja, hogy a Faluház igazgatója egy héten belül írja össze a 

programmal szemben támasztott követelményeket és juttassa el Czuczor Orsolya 

osztályvezető asszonynak, aki kérje fel a céget, hogy készítse el az árajánlatot, legalább 

hozzávetőlegesen, nagyságrendileg. 

A bizottság a tájékoztatót Varga László javaslataival öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag 

volt jelen a szavazásnál) elfogadta.  

 

7. Biatorbágy Város Önkormányzatának 2013. évi költségvetéséről szóló 3/2013. 

(III.01.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Varga László: Ez a rendeletmódosítás azért szükséges, hogy azok a változások, 

amelyeket a képviselő-testület a költségvetés elfogadása óta eszközölt, átvezetésre 

kerüljenek a rendeletbe. 

Dr. Kovács András: Hadnagy-Breier Ágnes kérdésére elmondja, hogy a dr. Vass Miklós 

Alapítvány támogatásának a forrását még keresik. 
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Fekete Péter: Javasolja, hogy az Egészséges Biatorbágyért programból legyen a Vass 

Miklós Alapítvány támogatása kifizetve, de a program keretét ne a teljes összeggel, csak 

1,5 M Ft-tal emeljük meg az általános tartalékkeret terhére. 

Varga László: A Fő téri áramellátás biztosítására tervezett 500 00 forint felosztásának 

egyik része már szerepel a módosításban, de a másik része, szüreti bálra szánt 400 ezer 

forint nincs. A bizottság javasolja a költségvetés módosítását ezzel a 400 ezer forinttal. 

A bizottság 5 igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) Fekete Péter és 

Varga László javaslatát támogatta. 

A bizottság 5 igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) Biatorbágy 

Város Önkormányzatának 2013. évi költségvetéséről szóló 3/2013. (III. 01.) önkormányzati 

rendelet módosítását a KISB által támogatott módosításokkal (1. Az Egészséges 

Biatorbágyért programból legyen a Vass Miklós Alapítvány támogatása kifizetve, de a 

program keretét ne a teljes összeggel, csak 1,5 M Ft-tal emeljük meg az általános 

tartalékkeret terhére. 2. A Fő téri áramellátásra szánt keretből 400 ezer Ft kerüljön 

átcsoportosításra az őszi szüreti városi mulatságra.) elfogadásra javasolta a képviselő-

testületnek. 

 

8. Biatorbágy Város Önkormányzatának 2014. évi költségvetési koncepciójáról 

Dr. Kovács András: Törvény erejénél fogva április 30-áig kell az önkormányzat 

költségvetési koncepcióját megalkotni és benyújtani a képviselő-testületnek. 

A bizottság 5 igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) Biatorbágy 

Város Önkormányzatának 2014. évi költségvetési koncepcióját elfogadásra javasolta a 

képviselő-testületnek. 

 

9. Az önkormányzat társulási megállapodásainak felülvizsgálatáról 

Varga László: Jogszabályi kötelezettség a megállapodások felülvizsgálata. 

Dr. Kovács András: Biatorbágy Város Önkormányzata négy társulásban érdekelt, ezek 

további sorsáról kell dönteni: 

1) Budaörs Kistérség Többcélú Társulása (BKTT) 

2) Központi Orvosi Ügyelet Biatorbágy-Herceghalom-Etyek települések 
vonatkozásában 

3) Duna-Vértes Köze Regionális Hulladékgazdálkodási Társulás 

4) Zsámbéki Medence Regionális Területfejlesztési Társulás. (ZSÁMÉRT) 

A többcélú kistérségi társulások fenntartása 2013. január 1-jétől nem kötelező. Június 30-

ával a települések akaratától függően megszűnhetnek a kistérségi társulások. 

Biatorbágynak a jelzőrendszeres házi segítségnyújtásra, és a nevelési tanácsadásra van 

szerződése a BKTT-vel. A jelzőrendszeres házi segítségnyújtásra (34 fő) kell megoldást 

más találnunk, mert van rá lakossági igény. A szakszolgálati feladatok állami fenntartásba 

kerültek. A megjelent 15/2013. (II. 26.) EMMI rendelet alapján kerül kidolgozásra a 

Budakeszi Tankerületben a nevelési tanácsadás új rendszere. Az orvosi ügyelet díja 
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kevesebb lesz. A Duna-Vértes Köze Regionális Hulladékgazdálkodási Társulásban fenn 

kívánjuk tartani a tagságunkat. A ZSÁMÉRT vonatkozásában sem tervezünk változtatást. 

Szakadáti László: Az orvosi ügyelet neuralgikus pont. Javítani kell a szervezettségét, a 

működés nyomonkövethetőségét, de ezt a szolgáltatást is biztosítani kell. 

Mester László: Mi lesz a kistérségi pályázattal a vasútállomással kapcsolatban? Lehet, 

hogy megörököljük a projektgazda szerepét?  

Szakadáti László: Ezt az ügyet magunkhoz kell venni, mert nagyon fontos számunkra.  

Javasolta: 

 a bizottság a BKTT feloszlatását vegye tudomásul, azzal, hogy az intermodális 

közlekedési csomópontok kialakítására jelenleg is folyamatban lévő KÖZOP- 

pályázat projektgazdai szerepet vegye magához Biatorbágy, mint a legérdekeltebb 

település;  

 a nevelési tanácsadás és a jelzőrendszeres házi segítségnyújtás rendszerét oldjuk 

meg más keretek között; 

 a központi orvosi ügyelet működéséhez szükséges technikai feltételrendszert (pl.: 

GPS) fejlesszük; 

 A Duna-Vértes Köze Regionális Hulladékgazdálkodási Társulásban és a Zsámbéki 

Medence Regionális Területfejlesztési Társulásban tartusuk meg a tagságunkat.  

A bizottság Szakadáti László alpolgármester úr javaslatát 5 igen szavazattal (öt fő 

bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) elfogadta. 

   

10. Az önkormányzat saját halottjának nyilvánításával összefüggő kérdésekről 

Varga László: Második fordulóban tárgyalja a bizottság a rendelettervezetet. Az első 

tárgyalás javaslatai belekerültek a rendelet szövegében. Javasolja, hogy a bizottság 

támogassa az új változatot. 

A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásánál) a képviselő-

testületnek elfogadásra javasolja a rendeletet. 

 

11. A kitüntetések, cím alapításáról és adományozásának rendjéről szóló 3/2001. 

(IV.10.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Varga László: Ez a második olvasat. A javaslataink benne vannak a rendelet-tervezet 

szövegében. Polgármester úr tett kiegészítő javaslatot, mely szerint a bizottságok 

tehessenek az adott határidőn túl is javaslatot a bizottsági ülésen. 

A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásánál) a képviselő-

testületnek elfogadásra javasolja a rendeletet. 
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12. A 2013. márciusi önkormányzati rendezvények értékelése 

Varga László: Márciusban a 15-e volt a városi szintű rendezvény. A rendkívüli időjárás 

nagyban befolyásolta az eredeti program megvalósítását. 

Szádváriné Kiss Mária: A zászlóavatásban okozott leginkább zavart az ítéletidő. A 

Majálisra már van rossz idő esetére B program. Jövőre még több gyerek szereplőt 

kívánunk bevonni. Ezeken a jeles napokon az iskolák termeire szükség lehet, ezt előre 

kalkulálni kell. 

Szakadáti László: Jó volt az induló helyszínekre műsort szervezni. Ne hagyjuk el a nóták 

szövegeit. Még mindig nem eléggé vesznek részt az iskolák az ünnepségeinken. Szólítsuk 

meg az iskolákat. A jó programjainkat dokumentáljuk: pl.: az ünnepi szónok beszédét. 

Video vagy hangfelvétel készüljön. 

Varga László: A díszvendégek meghívásának hagyományát október 23-án indítottuk. 

Bevált. Kifogástalan volt a meghívott ünnepi szónok. 

Fekete Péter: Jó, hogy helyi szónok is fel lett kérve. Kérdés, hogy legyen-e tartalék jelölt a 

hasonló esetekre. 

Hadnagy-Breier Ágnes: Mindig legyen tartalék vis major terv. 

Varga László: Megköszönte a tájékoztatást. 

 

13. A 2013. évi májusi-júniusi önkormányzati rendezvények előkészítése 

Szádváriné Kiss Mária: 

Majális: Technikai előkészületek zajlanak: A Viaduktra kerül molinó, a plakátok (300 db) 

készülnek.  Városgondnokság közreműködésével lesznek kirakva városszerte. Sport, 

hagyomány, szórakozás hármas egysége valósul meg ezen a napon a különböző 

helyszíneken. Labdarúgótornák, és más sportesemények zajlanak majd fél 9-től a 

sportpályán. Az Iharos tábor előtti völgyben kézműves kirakodó vásár, lovas-íjász 

bemutatók, kézműves foglakozások kapnak helyet. 9-kor közös jurta-állítás lesz, amelyben 

kiállítás és hangszerbemutatók zajlanak, délelőtt-délután egy-egy lovas bemutatót 

tervezünk. A „Mária a Világ Királynője” c. előadás Tolcsvay Béla előadásában ennek a 

helyszínnek a központi programja. A Majális hagyományos helyszínén hagyományos 

szórakoztató programok lesznek. Kenyérlángost a pátyiak készítenek, a Viadukt SE főz, 

kürtöskalács lesz kapható, az italt is a sportszervezet biztosítja. Az egész egy három 

részből álló, végül eggyé váló nap. A rendezvények hátteret biztosító, a résztvevők 

biztonságát szavatoló szerződések elkészültek. 

Bábos Találkozó: Pályázati támogatásból valósítják meg „Kezemben a kobakom” címmel 

a VI. Biatorbágyi Gyermekbábos Találkozót, amely kiemelt városi rendezvény a 

közművelődési rendelet szerint. Díjnyertes budapesti bábcsoportok is jönnek. Házigazda a 

biatorbágyi Cipcirip Bábcsoport.  

Varga Kálmán megérkezett az ülésre. 
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Június 4.: A Trianon ünnepségre Sinkovits-Vitay Andrást gondoltuk meghívni. 

Zászlóavatás is lesz, ami egy kis logisztikai feladatot ró ránk, mert a két helyszín viszonylag 

távol van egymástól. Szaniszló Ferencet tervezzük felkérni ünnepi szónoknak.  

Pedagógus Nap: Egy keveset változtatni szeretnénk. Meglepetésekkel teli nap lesz. A fő 

előadó még nincs felkérve. Ajándék is készül, ebben partnereink a rajztanárok. 

Gyermeknap: Meseváros Nagycsaládos Egyesülettel, civil szervezetekkel 

együttműködésben. 

Városünnep: Előzetes forgatókönyvvel rendelkezünk. 

Mester László: Készül a városképi koncepció, amelyben a Viaduktra kihelyezhető molinók 

kérdése is rendezve lesz. Meg kellene beszélni a piacosokkal, hogy a május 1-jei hirdetés 

idejére vegyék le a molinójukat. A Viaduktot mint ipari műemléket is védeni kell. 

Hadnagy-Breier Ágnes: A június 4-ei Összetartozás Napja rendezvényre javasolja a 

Credo nevű, kárpátaljai verséneklő közösség meghívását, melynek különös apropóját a 

nagydobronyi testvérvárosi szerződés aláírása adja. Van Facebook oldaluk, Interneten 

pedig meg lehet hallgatni a műsorszámaikat. Felvette velük írásban a kapcsolatot. 

Szakadáti László: A június 4. nem alkalmas léptékű ünnep egy ilyen fellépő műsorához. A 

tervezett program szerint Sinkovits-Vitay Andrásénekel és szaval, hívunk ünnepi szónokot 

is, ezek mellé már nem fér több műsor. Ez egy rövid megemlékezés. A Városünnepre 

jöhetnének. 

Varga László: Javasolja, hogy aki érintett a szervezésben, nézzen utána Hadnagy-Breier 

Ágnes javaslatának. A legközelebbi három napban az elhangzott ötleteket kérjük a 

szervezők elé tárni. Nem tartja szerencsésnek, ha a Városünnep előtt már egy kicsit 

ünnepelnénk a nagydobronyi szerződést. A nagydobronyi szerződés méltó keretek között a 

Városünnepen a városvezetők jelenlétében lesz aláírva.  

A bizottság 4 igen szavazattal (négy fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) elfogadta a 

május-júniusi rendezvények előkészítéséről szóló tájékoztatót, a felsorolt program-

tervezetekkel egyetért és további kidolgozásukat támogatta. 

 

14. Tájékoztató a grundfoci pálya elhelyezéséről 

Varga László: Üdvözli Varga Kálmánt az AMOENITAS Egyesület képviselőjét. Ismertette a 

Herbrechtingen téri grundfoci pályával kapcsolatos felmérés eredményét. E szerint az ott 

lakók többsége elutasítja grundfoci pálya létesítését a Herberechtingen téren. Maradt tehát 

az Ohmüllner sétányon található telek, amelynek az átvezetése az önkormányzat 

tulajdonába folyamatban van. 

A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) elfogadta, hogy 

a Herbrechtingen téren ne létesüljön grundfoci pálya. Lehetséges helyszínnek az 

Ohmüllner sétányon található, jelenleg nem önkormányzati tulajdonú telket jelölte meg. Kéri 

az átvezetéssel kapcsolatos hivatali feladatok mielőbbi elvégzését.  

Varga Kálmán: 12 fős az egyesület, még nem kapták meg a bejegyzésről szóló bírósági 

végzést. Az AMOENITAS szó jelentése: kellemes lakóhely. Most zajlik a tagtoborzás. 

Célok: környezetvédelem, szennyezett területek megtisztítása, a Füzes-patak mentén és a 
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vasút felőli erdősávban. Szeretnének 100 méterenként köztéri szemetest, szemétszedő 

akciókat szerveznének tábla kihelyezésével. Fontos érték a személyes részvétel ereje. 

Hosszabb távon: egy közpark a Herbrechtingen téren, buszmegállók komfortosítása. 

Kiemelt cél: játszótérfejlesztés, készségfejlesztő játékok telepítése, megrongálódott játékok 

javítása, stb. A Vízművek felé vezető szerviz út intenzív használata miatt fasort 

telepítenének az egyik oldalára, padok, bokrok által sétánnyá alakítanák. A közeli sitt lerakó 

helynek gátat kell szabni, a szél hozza a port a házakhoz. A szabadidő sport szervezése 

érdekében eszközfejlesztést valósítanának meg kerékpárosoknak pl. forgalomcsillapítás. 

Még nem igazán alakultak közösségek a lakóparkban. Szezonális sportnapok a 

közösségépítést szolgálnák. A szervezést vállalja az egyesület. Fontos elem a 

közbiztonság. Térfigyelő kamerákat szeretnének. Felmérést készítenek a lakópark 

igényeiről. Az első évben az aktív tagság, létrehozása a cél. Szeretnének az önkormányzat 

felé katalizátorként működni. 

Varga László: Véleménye szerint az egyesület céljai sok tekintetben megegyeznek az 

önkormányzatéval. Felhívja a figyelmet arra, hogy a Föld Napja alkalmából a városban 

szervezett szemétszedés lesz, amelyhez az egyesület közösségként kapcsolódhat. Fontos 

figyelni a város által meghirdetett eseményeket, pl. Sportnap, hogy a különböző szervezés 

alatt futó események ne oltsák ki egymást. Javasolta, hogy vegyék fel a kapcsolatot a 

Faluház igazgatójával, aki tájékoztatást tud adni a városi szintű eseményekről, megjelenési 

lehetőségekről. Megköszönte Varga Kálmánnak az AMOENITAS Egyesület 

bemutatkozását és reményét fejezte ki, hogy működése gazdagítani fogja a város civil 

életét. 

 

15. A Viadukt SE és a Biatorbágyi Fúvós Zenekar és a Füzes Népi Tánc Együttesért 

Alapítvány közös kérelméről 

Varga László: Tájékozódott a szervezőknél, akik úgy nyilatkoztak, hogy ha van a 

Faluházban később szabad időpont, akkor megtartják a bált, ha nem akkor idén nem 

rendezik meg. Kérdés még a térítésmentesség. Belépőt nem szednének, kigazdálkodnák a 

fellépő zenekart bérét. 

Szakadáti László: Rock and rollos ifjúsági buli, nem ütközik a városi szüreti 

rendezvénnyel. Támogatom. 

Barabás József: Szintén támogatja. 

Fekete Péter: Nem jó üzenet, ha a város támogat egy konkurrens rendezvényt. 

Szádváriné Kiss Mária: Az volt az érzése, hogy a két rendező szervezet még egymás 

között sem egyezett meg. A nagy volumenű rendezvényekhez együttműködési 

megállapodást kell kötni, 15 nappal korábban forgatókönyvet kell beadni. 

Fekete Péter: Az ingyenes teremhasználatot a pályázatnál támogatásként, forintosítva 

meg kell jeleníteni. 

Ihászné Pálfi Katalin: Nem tartja szerencsésnek, ha a civil szervezetek egyedi 

teremhasználati kérelmei a bizottság elé kerülnek. 

Dr. Révész Zoltán: Módosítani kell a civil szervezetek teremhasználatára vonatkozó 

szabályokat. A pályázati rendszer keretében kell alapvetően termet igényelni a szervezet 
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évi 1-2 nagy rendezvényéhez. Ezen kívül a Faluház teremhasználati szabályzatában kell 

rendezni, hogy milyen alkalmakra igényelhet ingyenesen termet egy civil szervezet. 

A bizottság üdvözli a kezdeményezést és 5 igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a 

szavazásnál) támogatja a civil szervezetek teremhasználatának szabályozását. 

Varga László: Tájékoztatja a bizottságot, hogy –bár az intézményvezető javasolta- a 

Faluház névhasználatának kérdését addig nem tűzi napirendre, amíg a jogi-szakmai vita le 

nem zárul. Kéri a jegyzőt, aljegyzőt és a Faluház igazgatóját az előkészítésre. 

 

Mindenkinek megköszönte a részvételt és a bizottság ülését 17:52-kor bezárta. 

 Biatorbágy, 2013. április 29. 

 

 

 Barabás József Varga László 

 a bizottság tagja  a bizottság elnöke 


